
MINISTERRAAD 
Nr. 2364 

ZEER GEHEIM 
/ 

Ex. nr . --Ij 

, ... /lI~~ ~ ~~tulen v~n de vergadering 
v~~ehoude~ op vrl Jda g 24.Juli 1959 in de Trêveszaal , aange

A~ ~ · vangen s morgens om t~en uur en I s middags voortgezet 

~, ~ 1/.' Aanwezig: De mini ster-presi dent De Quayen de ministers 
Van Aart s en (bi'j de punten 2a en 2b) 9 Van den 
Be~~h, Cals , Klompé, Korthals, Luns, Marijnen 
(blJ de punte~.2a en 2b), De Pous, Van Rooy, 
Toxopeus en ZlJlstr Af wezig is minister 
Beerman~i~ 

Tevens aanwezig de s taatsse cretari s s en Van den Berge 
{b~j de punten 2 b.;> ~ 3 b7 en (bij punt 2 i) Rool -
vlnk en Schmelz er 
Secre tar is: J . Mi dd elbur g 

~. Ingekomen stukken en mededelingen 

~. Vervulling van vacatures in de Raad van St ate 

De raad verklaar~ zich na een korte bespr eki ng van 
de vervulling van de vacatures-Ru t gers en - Van Angeren ak
koord met de voordracht tot benoeming van de heer M. Ruppert 
tot lid van de Raad van State in de va cature- Rutgers. 

2 b. Nieuwe storting op grootboek woningverbetering 

Minister Zijlstra stelt de vraag of ten aanzi en van 
het grootboek woningverbetering niet van r egeringswege gezegd 
kan worden, dat hangende de totstandkoming van het wetsontwerp 
tot liquidatie van het grootboek hi ero p n t et ver der gestort 
behoeft te worden. Staatssecretaris Van den Berge noemt als 
vorm hiervoor, da t de termijn voor de nieuwe storting uitge
steld wordt. T ~inister Van Aartsen antwoordt, dat de datum 
van 1 augustus voor de storting i n de wet staat . Spreker acht 
het beter zich in deze zaak op een zuiver fo rmeel standpunt 
te stellen. Naa;r aanleiding van vele vragen wat op 1 augustus 
moet worden gedaan zal de directeur van het groo tboek een 
briefje zenden met de mededeling, dat de wet nog bestaat en 
daarmede de verplichting voor de huiseigenaren om het ver
schuldigde te storten. 

NIinister Zijlstra stelt de vraag wanneer het nieu
we wetsontwerp verwacht kan worden. Minister Van Aartsen 
antwoordt, dat dit na half augustus b~ de mi n i sterraad zal 
worden ingediend. 

2 c. Afschaffing van Groningse sta.dsrechten ln de veenkoloniën 

De minister--president heeft een brie f ontvangen 
van gedeputeerde staten en burgeme ester en we t houders van 
Gr oningen, waarin men een audiëntie a anvraagt met de bedoe
ling de wijze van behandeling t e bespreken om de reeds lang 
hangende kwe s tie van de a f s chaff ing v~n de Groningse stads
rechten i n de veenkoloni ën to t een Goed einde te brengen. 
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2· Vesti in gemeenscha eli 'k centrum voor onderzoek van 
Euratom in Nederland Nota van de ministers van Economische 
Zaken, Onderwijs, Kunsten en Wetenschappen, Buitenlandse 
Zaken a.i. en Financiën dd. 14 juli 1959, nr. 1010, met bij 
lagen) 

Minister Luns heeft een persoonlijke brief aan de 
voorzitter van de Euratomcommissi e Hirsch geschreven om de 
zaak van de vestiging van een Euratomcentrum in Petten nog 
eens geheel met hem door te spreken. Hij i s het in hoofdzaak 
eens met het nieuwe stuk, dat minister Cals ter vergadering 
heeft uitgedeeld. 

, . Minister De Pou~ wij st erop, dat wat tot nu toe 
de Euratomcommissie aan Nederland terzake heeft voorgesteld 
sterk afsteekt bij de gunstiger regeling, die met Italië in
zake een onderzoekcentrum in Tspra is afgesloten. Nederland 
zal een overeenkomstige kostenverdeling moeten hebben. 
Minister Cals is het hiermede wel eens, maar Nederland zal 
voor Petten mqeten bedingen, dat voor het RCN opnieuw in de 
buurt van de over te dragen reactor een e:gen centrum kan 
komen. Dit is voor het RON ook een wezenlijk punt. In Italië 
zijn naast de kleine reactor in Ispra nog twee andere, zodat 
het daarvoor niet bezwaarlijk was af te spreken, dat men 
over vier jaar Ispra alleen aan Euratom zou laten. 

Minister Zi,ilstra acht het uit pol:i..tiek oogpunt 
noodzakelijk te ins isteren, dat voor vestiging van een Eura
tomcentrum in Petten dezelfde soort condities als ~et I~al~ ë 
worden afgesproken. Aangezien een eis is, dat de eigen kern
fysische plannen voortgezet worden, en de capaciteit van de 
reactor in Petten een veelvoud i s VB,n die 'i n J.spra, zal Ne 
derland het recht van meegebruik moeten hebben. Men zal deze 
zaak zonodig in Brussel hoog moe 'ten spelen. Mini ster Luns 
was voornemens langs dezelfde lijn te handelen als in de 
raad is besproken. 

2. Opheffing als vestingwer~yan het fort bij Vuren (Ontwerp-
besluit) 

7. Wijziging van hoofdstuk XI der rijksb~groting voor 1958 
- (Wetsontvv erp) 

8. Wijziging van hoofdstuk VII B der rijksbegroting voor 1958 
- (Wetsontwerp) 

De punten 6 t/m 8 worden zonder discussie aanvaard. 

9. Ondertekening van een overeenkomst met I tali ë inzake reisdo
- cumenten (Nota van de min'ister van Buitenlandse Zaken a.i. 

dd. 17 juli 1959, nr. 94064, met bijlage) 

Minister Van Hooy wijst erop, dat d~ vermelde ~a
tum (1 januari 1960) niet klop~ ~et de datum ~n de nota ln
zake de afschaffing van de indlvlduele pas control e aan de 

. (1 t 1a ~o ) De raad Nederlands-Belglsche grens op augus us. -,./7· ~ ~ d 
verklaart zich overigens met het onderha.vlge stuk ahJ).oor . 

10 •... 


